
کدام رمزارزهای دیجیتال بیشترین 
ورودی سرمایه را ثبت کردند؟

به گزارش ایســنا، بیت کوین و ریپل، ۲ ارز رمزنگاری شده، در آخرین گزارش هفتگی کوین شیرز 
در مورد جریانات خروجی و ورودی به محصولات سرمایه گذاری متمرکز بر ارز دیجیتال، بیشترین 
میزان ورودی را تجربه کردند.بر اســاس داده های منتشرشده، محصولات سرمایه گذاری رمزارزهای 
دیجیتال در هفت روز گذشته ۲.۲ میلیارد دلار ورودی ثبت کردند که بالاترین میزان از ماه جولای 
محســوب می شود. جالب اینجاســت که جریان ورودی فقط به صورت منطقه ای در ایالات متحده 
مشاهده می شود، در حالی که همه کشــورهای دیگر شاهد جریان خروجی هستند.کوین گزارش 
کرد، جیمز باترفیل، تحلیلگرکوین شیرز، این موضــوع را به رویدادهای سیاسی آتی ایالات متحده 
در ماه نوامبر نسبت می دهد که همچنین بر جریان ورودی به محصولات سرمایه گذاری متمرکز بر 
ارزهــای دیجیتال تاثیر می گذارد.البته در این مورد، ارز دیجیتال اصلی، بیت کوین، با انواع مختلفی 
که دارد، غالب اســت و ۹۷ درصد از میلیاردها ورودی را از آن خود می کند. با این حال، ریپل نیز 
جریان ورودی ثبت کرده است و علیرغم رقم نسبتا کوچکتر، قابل توجه است زیرا ورودی آن برای 
چندین هفته ثابت بوده است، به این معنی که این روند ادامه دارد.در نتیجه، از ابتدای سال تاکنون 
۲۶ میلیون دلار به محصولات قابل معامله در بورس ریپل ســرازیر شــده است و برخی از بازیگران 
اصــلی بازار محصولات قابل معامله در بورس به راه اندازی صندوق های قابل معامله در بورس ریپل 
می اندیشند اما اینکه این داستان چگونه پیش می رود باید منتظر ماند، اما با توجه به روندهایی که 
نتایج آخرین گزارش نشــان می دهد، جای تعجب نیست که به زودی صندوق های قابل معامله در 
بورس ریپل به بیت کوین و اتریوم در عرصه ســرمایه گذاری کریپتو ملحق شود.مجموع ارزش بازار 
جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۳۳ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز 
قبل  ۲.۰۰ درصد کمتر شده است. در حال حاضر ۵۷.۱۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین اســت که ۰.۰۴ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ســاعت گذشته ۸۴.۴۱ میلیارد دلار است که ۲۵.۷۹ درصد افزایش داشته است. حجم کل 
در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۴.۴۴ میلیارد دلار است که  ۵.۲۶ درصد از کل حجم ۲۴ 
ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۷۷.۴۳ میلیارد دلار است که 

۹۱.۷۳ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

رئیس آژانس بین المللی انرژی )IEA(هشدار داد مصرف ضعیف تر از حد انتظار نفت 
در چیــن و افزایش فروش خودروهای برقی، همچنان بر رشــد تقاضای جهان برای 
نفت در آینده تاثیر خواهد گذاشت. به گزارش ایسنا، فاتح بیرول، مدیر اجرایی آژانس 
بین المللی انرژی، روز دوشنبه در مصاحبه ای به بلومبرگ گفت: امسال تقاضای جهانی 
برای نفت بسیار ضعیف است؛ بسیار ضعیف تر از سال های گذشته، و انتظار داریم که 
ایــن وضعیت تحت تاثیر چین، ادامه پیدا کند.بیرول افزود: در حال حاضر، جهان از 
وفور در عرضه نفت و ظرفیت مازاد تولید نفت برخوردار است. وی جدیدترین گزارش 
ماهانه چشــم انداز بازار نفت آژانس بین الملــلی انرژی را مورد تاکید قرار داد که در 
آن پیش بینی شــده اســت به دلیل عرضه فراوان و کاهش رشد تقاضا، بازار نفت در 
ســال آینده با مازاد عرضه قابل توجهی مواجه خواهد شــد.آژانس بین المللی انرژی 
در گزارش اکتبــر خود اعلام کرد که تقاضای جهانی برای نفت امســال تنها ۸۶۲ 
هزار بشــکه در روز افزایش می یابد، زیرا رشــد مصرف در چین کاهش یافته است. 
برآورد اخیر کمتر از رشــد ۹۰۳ هزار بشــکه در روز تقاضای جهانی برای نفت است 
که در گزارش ماه قبل این آژانس پیش بینی شــده بود.این آژانس خاطرنشان کرد: 

تقاضای چین برای نفت ضعیف اســت، به طوری که مصرف این کشــور در ماه 
اوت، بر مبنای ســالانه ۵۰۰ هزار بشکه در روز کاهش یافت که چهارمین کاهش 
ماهانه متوالی بودآژانس بین المللی انرژی تایید کرد آماده اســت در صورت وقوع 
شوک های عرضه، وارد عمل شود، اما خاطرنشان کرد در حال حاضر، عرضه روال 
عــادی دارد و در نبود اختلال عمده، بازار در ســال جدید بــا مازاد عرضه قابل 
توجهی مواجه است.در گزارش ســالانه »دورنمای انرژی جهان ۲۰۲۴«، آژانس 
بین المللی انــرژی اعلام کرد که ارزیابی های اوپک بــه دلیل افزایش بکارگیری 
وســایل نقلیه برقی در چین، درست نیســت.خود آژانس بین المللی انرژی هم از 
پیش بینی خود در ســال گذشــته عقب نشینی کرد و اکنون انتظار دارد تقاضا 
برای نفت، گاز طبیعی و زغال سنگ، در دهه جاری، به اوج خود برسد.بر اساس 
گــزارش اویل پرایس، دیدگاه ایــن آژانس با نظر تولیدکننــدگان بزرگی مانند 
عربســتان سعودی، کاملا متفاوت است. امین ناصر، مدیرعامل آرامکوی سعودی، 
با اشــاره به رشــد پیش بینی شــده تقاضا برای نفت در جنوب جهانی، خواستار 

بازبینی برنامه های گذار به انرژی پاک شد.

کاهش حقوق گمرکی کالاهای 
اساسی، نهاده های دامی و 

کشاورزی
صبح امروز )یکم آبان ماه( متن کامل بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ منتشــر شــد 
که براســاس آن به دولت اجازه داده می شود، در سال ۱۴۰۴حقوق گمرکی واردات 
کالاهای اســاسی، نهاده های دامی و کشاورزی به یک درصد کاهش یابد.به گزارش 
ایســنا، صبح امروز )سه شنبه یکم آبان ماه(، رئیس جمهور  بخش اول لایحه بودجه 
۱۴۰۴ را تقدیم مجلس کرد که دومین بودجه بعد از اجرای قانون برنامه هفتم توسعه 
اســت.بر اساس شناســه بودجه ای ۷۰۴۱۱(-ذ به منظور حمایت از تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان به دولت اجازه داده می شــود در سال ۱۴۰۴حقوق گمرکی واردات 
دارو، مواد اولیه دارو ، ملزومات مصرفی پزشــکی )که به تشــخیص وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی فاقد مشابه تولید داخل می باشند( و شیرخشک مخصوص 
اطفال و مواد اولیه آن، کالاهای اســاسی، نهاده های دامی و کشاورزی به یک درصد 
کاهش دهد. فهرســت شناسه )کد( تعرفه های موضوع این بند یک  ماه از لازم الاجرا 
شدن این قانون، توسط ســازمان برنامه و بودجه کشور و با همکاری وزارتخانه های 
امور اقتصادی و دارایی، صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی و بهداشت، درمان 

و آموزش پزشکی تهیه  و به تصویب هیئت وزیران می رسد. تا زمان تصویب فهرست 
جدید، فهرست مصوب سال ۱۴۰۳ مبنای عمل است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رئیس جمهور تاکید کرد: عضویت در بریکس و شرکت در نشست سران بریکس در روسیه فرصت خوبی برای تقویت ارتباط ایران با دنیا و پایان دادن به تمامیت خواهی 
آمریکا در سطح دنیا به شمار می رود.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان دیروز سه شنبه یکم آبان ماه  پیش از ترک تهران به مقصد روسیه، در پاویون فرودگاه مهرآباد تهران 
در جمع خبرنگاران، بیان کرد: این سفر به دعوت ریاست جمهوری روسیه جناب پوتین انجام می شود.وی ادامه داد: کشورهایی که به دنبال تعامل  با یکدیگر بودند، سازمان 
بریکس را تشکیل دادند به این که جهت یک وحدت و انسجام و چند جانبه گرایی  ایجاد شود و  اینکه قدرت بلامنازعه ای که آمریکا و دلار در دنیا ایجاد کرده کنترل کرده 
و کشورها بتوانند داد و ستاد و تعامل با یکدیگر داشته باشند.رئیس جمهوری در ادامه اظهار کرد: ما کشورهای عضو بریکس در زمینه  کشاورزی، انرژی، صنعت، تجارت 
و گردشگری باهم می توانیم به تعامل خوبی برسیم. این سفر فرصتی است، با روسای جمهور روسیه،چین و هند و تعدادی دیگر از کشورها گفت وگو خواهیم داشت.هر 

رئیس جمهور مواضع خود را در خصوص بریکس مطرح می کند.

www.sobh-eqtesad.ir

پیش از عزیمت به روسیه
پزشکیان: بریکس فرصت خوبی برای پایان دادن به تمامیت خواهی آمریکا است

info@sobh-eqtesad.ir

افزایش قیمت نفت معکوس 
شد

قیمت نفت در معاملات روز ســه شــنبه بازار جهانی تحــت تاثیر تلاش های 
دیپلماتیک برای آتش بس در خاورمیانه و کندی رشد تقاضا در چین، کاهش 
یافت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت برای تحویل در دسامبر، ۱۹ 
ســنت معادل ۰.۳ درصد کاهش یافت و در ۷۴ دلار و یک سنت در هر بشکه 
ایستاد. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا برای تحویل در نوامبر، 
۱۸ سنت کاهش پیدا کرد و به ۷۰ دلار و ۴۳ سنت در هر بشکه رسید. قرارداد 
تحویل دسامبر وست تگزاس اینترمدیت، ۱۴ سنت معادل ۰.۲ درصد کاهش 
یافت و به ۶۹ دلار و ۹۰ سنت در هر بشکه رسید.هر دو شاخص نفت برنت و 
وست تگزاس اینترمدیت، روز دوشنبه با حدود ۲ درصد افزایش، بسته شدند و 
بخشی از افت ۷ درصدی خود در هفته گذشته را جبران کردند.پریانکا ساچدوا، 
تحلیلگر ارشد شرکت فیلیپ نووا، اظهار کرد: رشد روز دوشنبه قیمت نفت را 
می توان به سودگیری فنی و پوشش کوتاه خرید با توجه به روند کاهشی قیمت 
نفت نســبت داد زیرا پیش بینی ها، به تقاضای ضعیف تر و مازاد عرضه نفت در 
بازار اشاره دارند.آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا، روز دوشنبه به خاورمیانه 
ســفر کرد تا مذاکرات صلح را برای خاتمه یافتن جنگ در غزه و جلوگیری از 
تبدیل آن به مناقشه گسترده تر، احیا کند.ساتورو یوشیدا، تحلیلگر ارشد کالا 
در شــرکت »راکوتن سکیوریتیز« اظهار کرد: قیمت نفت در واکنش به اخبار 
گوناگون از خاورمیانه، دچار نوســان شده اســت. اگر نشانه واضحی از بهبود 
اقتصادی چیــن و بهبود اقتصاد آمریکا پس از کاهش نرخ بهره باشــد، بازار 
افزایشی خواهد شــد. اما اســتمرار ابهام درباره دورنمای کلی اقتصاد جهانی، 
رشد قیمت را احتمالا محدود نگه می دارد.رئیس آژانس بین المللی انرژی روز 
دوشنبه پیش بینی کرد رشد تقاضای چین برای نفت در سال ۲۰۲۵، با وجود 
تدابیر محرک مالی که اخیرا از سوی این کشور اعلام شده است، ضعیف خواهد 
ماند. با این حال، آرامکوی ســعودی بــه تقاضای چین برای نفت به خصوص 
پس از بسته اخیر تدابیر محرک مالی که پکن رونمایی کرد، نسبتا خوش بین 
مانده است.به گفته تحلیلگر فیلیپ نووآ، مورد دیگری به فشار نزولی بر قیمت 
نفت دامن زد، قوی شدن ارزش دلار آمریکا تحت تاثیر کاهش تدریجی تورم 
جهانی بود.بر اساس گزارش رویترز، دلار قوی تر معاملات نفت را که به این ارز 
قیمت گذاری می شــود، برای دارندگان ارزهای دیگر، گران تر کرده و تقاضای 

آنها را کاهش می دهد.

عوارض ١۵ درصدی جابه جایی بار معدنی 
از جاده؛ جهت ترغیب حمل ونقل ریلی

صبح امروز )یکم آبان ماه( متن کامل بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ منتشــر 
شــد که بر اساس آن، جهت ترغیب استفاده از حمل ونقل ریلی در جابه جایی 
بارهای معدنی، نرخ عوارض جابه جایی بار معدنی از جاده )شن و ماسه و خاک 
رس( بر اســاس تن- کیلومتر، ۱۵ درصد تعیین شــد.به گزارش ایسنا،  صبح 
امروز )سه شنبه یکم آبان ماه(، رئیس جمهور  بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
را تقدیم مجلس کرد که دومین بودجه بعد از اجرای قانون برنامه هفتم توسعه 
اســت.بر اساس شناسه بودجه ای )۷۰۱۱۲( بند ظ، به منظور ترغیب استفاده 
از حمل ونقل ریلی در جابه جــایی بارهای معدنی، نرخ عوارض جابه جایی بار 
معدنی از جاده به اســتثنای شن و ماسه و خاک رس، بر اساس تن-کیلومتر 

پانزده، ۱۵ درصد تعیین می شود.

دلار، خودش را به پرواز طلای 
جهانی رساند

قیمت طلا امروز سه شنبه )۲۲ اکتبر( پس از جهش به بالاترین سطح در جلسه 
قبلی با توجه به تشــدید تنش های ژئوپلیتیکی در خاورمیانه و عدم اطمینان 
درباره انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، ثابت ماند.به گزارش ایسنا، هر اونس 
طلا ۰.۱ درصد افزایش یافت و به ۲۷۲۳ دلار و ۶ ســنت رسید. قیمت طلای 
آمریکا با ۰.۱ درصد کاهش به ۲۷۳۷ دلار و ۱۰ سنت رسید.بازدهی شاخص 
۱۰ ســاله خزانه داری با توجه به فشــار بر شمش بدون بازده، به بالاترین حد 
خود در ۱۲ هفته گذشــته رسید در حالی که دلار آمریکا به بالاترین ســطح 
خود از ۲ اگوست رسید.طلا روز دوشنبه به بالاترین سطح تاریخی خود یعنی 
۲۷۴۰ دلار و ۳۷ سنت رسید و در سال جاری تاکنون حدود ۳۲ درصد رشد 
داشته که به کمک نااطمینانی های جهانی و ضعف سیاست پولی به این جایگاه 
رسیده اســت. طلا در دوره هایی با نرخ های پایین تر و در مواقع عدم اطمینان 
یک سرمایه گذاری ترجیحی است.لوری لوگان، رئیس فدرال رزرو دالاس گفت 
که از کاهش بیشتر نرخ بهره حمایت می کند و هیچ دلیلی نمی بیند که فدرال 
رزرو نمی تواند با کوچک کردن ترازنامه خود به جلو حرکت کند. بر اساس ابزار 
Fedwatch، معامله گران با احتمــال ۸۷ درصد کاهش نرخ بهره فدرال رزرو 
آمریکا در ماه نوامبر قیمت گذاری می کنند.موسســه سیتی ریسرچ با اشاره به 
وخامت بیشتر بازار کار آمریکا، کاهش نرخ بهره فدرال رزرو و صندوق های قابل 
معامله ETF، پیش بینی سه ماهه خود را برای قیمت طلا به ۲۸۰۰ دلار در هر 
اونس افزایش داد.طبق گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس 
نقره پس از رسیدن به بالاترین سطح خود از اواخر سال ۲۰۱۲ با ۳۴.۲۸ دلار، 
۰.۲ درصــد افزایش یافت و به ۳۳.۸۶ دلار آمریکا رسید. پلاتین با ۰.۳ درصد 
افزایش به ۱۰۰۶ دلار و ۲۶ سنت رسید و پالادیوم ۰.۴ درصد افزایش یافت و 

به ۱۰۵۵ دلار و ۷۵ سنت رسید.

گزیده خبر پزشکیان با حضور در مجلس شورای اسلامی:

اعداد بودجه واقعی و در حد توانمان نوشته شده است

تامین زمین برای خانه سازی، 
وظیفه وزارت راه و شهرسازی 

است

افزایش ۲۰ درصدی حقوق همه گروه ها در 
سال ١۴۰۴

کارشــناس اقتصاد با بیان اینکه اگر ۳۰۰ هزار هکتار زمین مندرج در برنامه هفتم پیشرفت به زمین های شهری کشور 
الحاق شود، بخش بزرگی از مشکلات امروز بازار مسکن حل خواهد شد، گفت: در حال حاضر به دلیل احتکار دولتی و 
خصوصی، زمین به اندازه نیاز کشور برای ساخت مسکن عرضه نشده است. شخص وزیر راه و شهرسازی باید مجری قانون 

جهش تولید مسکن و برنامه هفتم پیشرفت در الحاق زمین به محدوده شهرها باشد......

تاثیر سیستم پرداختی مستقل در گروه 
بریکس

نقل و انتقالات خودرو پیش از پرداخت 
مالیات ممنوع اعلام شد

تا پایان برنامه هفتم توسعه

۱۰ هزار روستای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت متصل 
می شوند
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گزیده خبر

قالیباف پس از قرائت گزارش حادثه انفجار معدن زغال سنگ طبس:

اگر آئین نامه ایمنی رعایت می شد 
حادثه معدن طبس رخ نمی داد

رئیس مجلس با بیان اینکه اگر آئین نامه ایمنی رعایت می شــد حادثه معدن طبس پیش 
نمی آمد، گفت: متأسفانه این آئین نامه به درستی اجرا نمی شود و نیازمند سطح بندی است 
و اصلاح قانون معادن است.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدباقر قالیباف در نشست علنی 
امروز )ســه شنبه، یکم آبان ماه( مجلس شــورای اسلامی پس از قرائت گزارش مشترک 
کمیسیون های صنایع و معادن، اجتماعی و اصل نودم قانون اساسی در مورد حادثه انفجار 
معدن زغال سنگ پروده طبس در رابطه با وضعیت معادن زغال سنگ، ضمن عرض تسلیت 
مجــدد به خانواده ها و بازماندگان قربانیان این حادثه تلخ و مردم عزیز و شــریف طبس و 
خانواده بزرگ معدن کاران کشور به ویژه معادن زغال سنگ، گفت: از روز اول وقوع حادثه، 
نماینــدگان و کمیسیون های مربوطه و نایب رئیس مجلس در محل حادثه حضور یافتند؛ 
در این رابطه چند نکته را که رو به افق آینده باشــد را مطرح می کنم تا ادامه پیگیری کار 
را تا نتیجه نهایی پیش ببریم.وی ادامه داد: ما در مجلس به عنوان سیاست گذار باید توجه 
داشته باشیم که امروز در دنیا و در همین شرایط فعلی حدود ۳۰ درصد برق دنیا از زغال 
سنگ علیرغم آلودگی و مباحث دیگر تأمین می شود اما در کشور این میزان ما صفر درصد 
اســت چون در کشور ما گاز وجود دارد و یکی از عوامل مؤثر در ناترازی های انرژی همین 
موضوع است.دکتر قالیباف یادآور شد: در عین حال که یکی از کشورهایی هستیم که بیش 
از ۱.۲ میلیارد تن مخازن کشف شده زغال سنگ را داریم اما به هر حال در حوزه تولید برق 
از این ظرفیت استفاده نمی کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ما در حوزه تولید 
فولاد چون از سیستم های کوره های بلند استفاده می شود ۸.۲ درصد از این ظرفیت استفاده 
می کنیم در شرایطی که در تولید فولاد جهان ۷۱.۵ درصد از زغال سنگ استفاده می کنند 
و این نکته مهم است که این ظرفیت را داریم اما چون از طرفی انرژی های فسیلی مانند گاز 
داریم و می توانیم به روش های دیگر اســتفاده کنیم متأسفانه به این موضوع کمتر یا اصلًا 
توجه نکرده ایم که فولاد را به روش احیای مستقیم در کوره های توسعه الکترونیکی و با گاز 
انجــام می دهیم و این موضوع تبعات خــود را دارد و امروزه ناترازی های فراوانی را هم در 
فولاد و هم در برق مشاهده می کنیم.رئیس قوه مقننه کشورمان افزود: نمایندگان در جریان 
هستند که در جریان گزارشاتی که با حضور وزرا در مورد آن بحث و گفت وگو کردیم یکی 
از موضوعات کوچک بودن معادن با ظرفیت بسیار کم اســت و باید به این مهم نیز توجه 
کنیم؛ در هر معدن ما متوسط ۳۵ هزار تن برداشت می کنیم اما در کشورهایی مانند هند 
۱.۳ میلیون تن از هر معدن برداشت می کنند و همچنین در کشور چین ۷۰۰ هزار تن از 
هر معدن برداشــت می کند و این موضوع نیز یکی از اشکالات راهبردی ما است که حتی 
اگر قانون خوب و ایمنی هم داشــته باشیم باید به این موارد به عنوان رویکردهای اساسی 
مان توجه و آنها را اصلاح کنیم و به این موضوعات باید بیشتر در سیاستگذاری هایمان در 
مجلس و دولت و برنامه های بلند مدت توجه کنیم.دکتر قالیباف یادآور شد: موضوع ایمنی 
از موضوعات مهم است و اگر شاخصی را در دنیا داشته باشیم در همین زغال سنگ به ازای 
هر ۱۰ میلیون تن برداشــت یک نفر تلفات در دنیا داریم، این در شــرایطی است که ما در 
هر یک میلیون تن ۳.۵ نفر تلفات داریم و مشخص است که با استانداردهای جهانی فاصله 
زیادی داریم یعنی نوع مصرف و سیاستگذاری و بهره برداری از مشکلات جدی ما است و 
باید بدانیم که در اینجا هم در سیاســتگذاری و هم در اجرا دچار اشکال هستیم و باید در 
مجلس به این موضوع توجه کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: زمانی که آئین نامه 
ایمنی تصویب شــده را مطالعه کردم دیدم اگر این آئین نامه رعایت می شد حادثه معدن 
طبس پیش نمی آمد و در همین ماده ۳۸۴ آئین نامه که در نشســت کمیسیون گفتم اگر 
مانیتورینگ تعبیه می شد به طور حتم حادثه اتفاق نمی افتاد؛ آئین نامه داریم و در سال ۹۱ 
تدوین شده و از سال ۹۱ تا ۱۴۰۰، ۳.۵ نفر در هر یک میلیون تن در همین بازه زمانی در 
معادن فوت شــدند و آئین نامه را به دلایل مختلف که در نشستی در گذشته هم توضیح 
دادم اجرا نمی کنند و نسبت به اجرای آن بی توجهی می شود و هر کس وظیفه خود را به 
درســتی انجام نمی دهد و باید به این موارد دقت و توجه کنیم.رئیس قوه مقننه کشورمان 
تصریح کرد: به نظر می رســد که آئین نامه ایمنی نیازمند سطح بندی است و سطح بندی 
به این معنا اســت که اگر به عنوان مثال در همین معدن که معدن درجه ۴ بوده وقتی در 
ماده ۳۸۴ آئین نامه بحث مانیتورینگ پیش بینی شده، اگر مشخص شود که در جایی این 
موضوع وجود ندارد کارگاه باید تعطیل شود که با این اقدام دیگر حادثه رخ نمی دهد بنابراین 
این آئین نامه نیازمند ســطح بندی اســت و نیاز است به این موضوعات توجه کنیم و آنها 
را انجام دهیم تا چنین مشــکلات و حوادثی پیش نیاید.دکتر قالیباف ادامه داد: ما گزارش 
مربوطه را بر اساس تبصره های یک و ۲ ماده ۴۵ به دولت ارجاع می دهیم و دولت گزارش و 
پاسخ خودش را در مورد گزارش تنظیم شده ارائه خواهد کرد و سپس آن را به کمیسیون 
اصل ۹۰ ارائه خواهیــم کرد تا در کمیسیون مباحث جمع بندی و نظرات کمیسیون های 
تخصصی اخذ شود، از طرفی قانون معادن مربوط به ۲۶ سال قبل است، پیشنهاد اصلاح این 
قانون نیز مطرح است و بخشی از قانون نیز باید اصلاح شود تا در گزارش نهایی کمیسیون 
اصل ۹۰ و همچنین در بخشی از گزارش که جنبه قضائی داشــته و در مسیر کار قضائی 
باید دنبال شــود مدنظر قرار می گیرد و امیدواریم خارج از نوبت اصلاح قانون معادن را نیز 

بتوانیم انجام دهیم.
رئیس مجلــس از تمامی نمایندگان و کمیسیون هایی که نســبت به تهیه این گزارش 
اقدام کرده اند تقدیر و تشکر کرد.دکتر قالیباف در این بخش از سخنان خود در پاسخ به 
ســلمان اسحاقی با وارد دانستن تذکر وی با بیان اینکه موضوع پایین بودن کف حقوق 
کارگران حتماً دنبال می شــود، گفت: کمیسیون اجتماعی حتماً این موضوع را بررسی 
کند تا مشــکلی که برای قشــر کارگری پیش آمده برطرف شود.رئیس مجلس شورای 
اسلامی در ادامه با اشــاره به تذکر حاجی دلیگانی، آن را وارد دانســت و گفت: موضوع 
مطرح شــده کاملًا درســت اســت و در این خصوص با آقای اژه ای صحبت و قرار شد 
شــعبه ای خاص برای آن در نظر گرفته شده تا در زمان بندی صورت گرفته کار دنبال 
شــود. این حرف درست است و بنده هم موافقم که موضوع به مرکز پژوهش ها ارجاع و 
کار دقیــقی ظرف مدت یک ماه تا ۴۰ روز روی آن صورت گیرد تا پیگیری کنیم. آقای 
پشمچی زاده )معاون نظارت مجلس( هم حتماً موضوع را پیگیری می کند.وی در ادامه 
با اشــاره به بخشی از اظهارات وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که در اظهارات خود در 
صحن گفته بود سازمان ملی استاندارد باید استانداردها را به آنها بدهد، گفت: تبصره ۳ 
ماده ۳ قانون تقویت و توســعه نظام استاندارد، دستگاه های اجرایی را مکلف کرده 
تا اســتانداردها را برای تأیید به سیستم اســتاندارد بدهند.دکتر قالیباف خطاب به 
میدری ادامه داد: از این رو شما منتظر اعلام استانداردها از سوی آنها نباشید؛ کار 
استاندارد کار خود شماست که باید آن را تنظیم کنید و استاندارد آن را تأیید کند 
تا کار را انجام دهید. همه ما می دانیم اگر تنها ۲ یا ۳ ماده آئین نامه اجرایی ایمنی 
با بیش از ۴۰۰ ماده را رعایت کرده بودیم، این اتفاقات نمی افتاد که به این موضوع 
نیز به جای خود رسیدگی خواهد شــد.رئیس مجلس شــورای اسلامی در پایان از 
همه افرادی که گزارش تهیه کردند و اعضای دولت که در صحن برای رسیدگی به 

این گزارش حضور پیدا کردند، تشکر کرد.

به منظور ادای احترام به شهید سنوار صورت گرفت؛

حضور سردار نقدی در دفتر حماس در 
تهران

معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران برای عرض تسلیت شهادت یحیی سنوار در دفتر حماس 
در تهران حضور یافت.به گزارش خبرنگار مهر، سردار محمدرضا نقدی معاون هماهنگ کننده 
سپاه پاسداران برای عرض تسلیت شهادت یحیی سنوار در دفتر حماس در تهران حضور یافت

رئیس جمهــور در مجلس شــورای اسلامی گفت: در تدوین لایحه ســعی کردیم با مردم و 
نماینــدگان صادقانه صحبت کنیم؛ اعداد را واقعی بنویسیم و تنها مواردی که در توانمان بوده 
اســت بنویسیم.به گزارش خبرنگار مهر، مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان جهت ارائه 
بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ به مجلس شــورای اسلامی وارد مجلس شد و سخنرانی کرد. 
جمــعی از معاونین و اعضای دولت، رئیس جمهوری را بــرای حضور در صحن علنی مجلس 
شــورای اسلامی همراهی کردند.مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان در سخنرانی خود، 
گفت: امروز لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ را تقدیم نمایندگان محترم مجلس می کنم. این بودجه 
باید دغدغه شما عزیزان را با اطلاع از تجربه طولانی کار در مجلس و بر اساس تعهداتی که در 
انتخابات با شما داشتم تقدیم شده است.وی افزود: من تعهد کردم در مسیر وفاق حرکت کنم 
و قویاً اعتقاد دارم هرگونه اصلاح اقتصادی صرفاً با وفاق تحقق خواهد یافت.پزشکان تاکید کرد: 
به همین دلیل در تدوین لایحه ســعی کردیم همه گروه ها و اقشــار را ببینیم. همچنین سعی 
کردیم با شما مردم و نمایندگان صادقانه صحبت کنیم؛ اعداد را واقعی بنویسیم و تنها مواردی 
که در توانمان بوده است را تعهد کنیم.رئیس جمهور اذعان کرد: این بودجه مخصوصاً در بخش 
اصلاحات اقتصادی نتیجه جلســات متعدد با اساتید دانشگاه، رؤسای کمیسیون های اقتصادی 

مجلس و کارشناسان خبره دولت بوده است و در زمان تدوین دارای چهار اولویت بوده است.
پزشــکیان با بیان آنکه امیدوارم با کمک شما ]نمایندگان مجلس[ بتوانیم راهی را که تصمیم 
گرفتیم با وفاق و همدلی پیش ببریم و خدا کمک کند صادق باشیم و تا جایی که می توانیم بر 
اساس صداقت و راستی جلو برویم، گفت: تمام احکام، ردیف ها و جداول بودجه بر اساس شناسه 
تخصصی وظایف دولت تدوین شده است.رئیس جمهور با اشاره به این که امروز بودجه ۱۴۰۴ 
را که دسترنج دو ماه کار مستمر دولتمردان است تقدیم مجلس می کند، در تشریح اولویت های 
مهم بودجه سال ۱۴۰۴، تاکید کرد: دقت در اجرای قانون برنامه هفتم توسعه در اولویت تدوین 
بودجه بوده است. بنده بر رعایت تکالیف برنامه هفتم تاکید کردم. در گزارش این لایحه نیز یک 
فصل انعکاس احکام برنامه ترسیم شــده است.وی ادامه داد: عدالت محوری است. معنی حرف 
من این نیست که بخواهیم یک دفعه تبعیض را رفع کنیم اما تلاش کردیم به این سمت برویم. 
با توجه به شرایطی منطقه ای در احکام بودجه اطمینان شده تقویت بنیه دفاعی مورد توجه قرار 
گیرد. کاهش تورم نیز سرلوحه احکام برنامه بوده است.رئیس قوه اجرایی کشور با اشاره به وجه 
تمایز بودجه ســال آینده، بیان کرد: مهم ترین وجه تمایز بودجه جاری یکپارچگی، شفافیت و 
جامعیت بودجه اســت. رعایت نظم و انضباط و تقدیم سند مالی دولت در زمانبندی مقرر در 
قانون اســت. لایحه بودجه مطابق با قانون، اول آبان ماه و در نظام جدید تدوین بودجه تقدیم 
شــد تا مجلس فرصت لازم برای بررسی بودجه را داشــته و به سود اقتصاد کشور است.رئیس 
جمهور گفت: امسال برای اولین بار تمام موارد فرابودجه ای منابع و مصارف سازمان هدفمندی ها 
در درون ســقف بودجه قرار گرفت.رئیس جمهور خاطرنشان کرد: مقایسه احکام این بودجه با 
سنوات قبل، نیازمند دقت در ارزیابی است، زیرا هم متفاوت از سهم گذشته بوده و هم دیگر با 
سهم و درصدهای دستگاه ها و امور مختلف قابل مقایسه نیست و نیازمند تدبیر و بازنگری جدی 
است.وی افزود: یکی دیگر از اصلاحات مهم در تدوین بودجه استفاده از شناسه گذاری تخصصی 
در بودجه اســت؛ تمام احکام ردیف ها و جداول بر اساس بیان شناسه تخصصی وظایف دولت 
تدوین شده است.این مهم در بند نهم سیاست های کلی نظام قانون گذاری تاکید شده است و 
به صورت دقیق در این لایحه مد نظر بوده است.پزشــکیان گفت: در فصل سوم گزارش لایحه 
تقدیمی این نظام شناسه گذاری تبیین شده است. یکی از مهم ترین اصلاحات در ساختار بودجه 

تاکید بر پرداخت به ذی نفع نهایی، از طریق هوشمندســازی بودجه دولت به اجرای تخصیص 
اعتباری، مطابق بند ب ماده ۱۳ قانون برنامه هفتم اســت.رئیس قوه اجرایی کشور با اشاره به 
بخــش دوم لایحه، تصریح کرد: در بخــش دوم لایحه نیز کلیات اعتبار در قالب برنامه اجرایی 
مجلس خواهد شد.وی افزود: به منظور تحقق بسیاری از احکام برنامه هفتم در خلال تبصره های 
بودجه، احکام اجرایی بودجه، تبدیل به پیشنهاد شده است. به طور خاص برنامه افزایش ظرفیت 
تولید نفت، ایجاد ذخایر دارویی از طریق مشارکت با بخش خصوصی، تقویت منابع بنیه دفاعی، 
مدیریت کنترل تعهدات و تضامین دولت، مدیریت توزیع عادلانه آب، مدیریت بافت فرسوده و 
حمایت از مسکن محرومین در لایحه بودجه دیده شده است.رئیس جمهور افزود: برخی احکام 
برنامه هفتم توســعه وســایل قوانین دائمی، مانند قانون تأمین مالی زیرساخت ها، به ویژه در 
مشــارکت عمومی خصوصی نیازمند تکرار در لایحه بودجه نبوده و صرفاً در ردیف های بخش 
دولت و در جداول تفصیلی اعتبارات لازم برای آنها تدارک دیده شده است.پزشکیان گفت: در 
بخش عدالت محوری رهنمودهای مقام معظم رهبری، نحوه اجرا را مشخص کرده است، لذا اگر 
قرار اســت یک حکم شــکاف را زیاد کند، آن حکم را حذف کرده ایم، زیرا برای ما حمایت از 
محرومین و کاهش فاصلــه طبقاتی، ملاک اصلی بوده اســت.وی ادامه داد: به دنبال احکامی 
بوده ایم که موجب توزیع منصفانه منابع و فرصت های شود. منزلت و کرامت انسانی حفظ شود 
و مشــارکت مردم در اقتصاد به واقع انجام شــود.رئیس جمهور با اشاره به موضوع عدالت بین 
نسلی تاکید کرد: عدالت بین نسلی نیز برای دولت اساسی است. از نگاه دولت بسیاری از احکام 
در راســتای همین عدالت محوری اســت.وی ادامه داد: در این لایه یارانه نقدی مســتمری 
بهزیستی و کمیته امداد، به جداول بودجه منتقل شده است و این انتقال نه تنها انسجام بودجه 
را بهبود می بخشد بلکه سهام یارانه ها و کمک به محرومین را در بودجه افزایش می دهد.رئیس 
قوه اجرایی کشــور گفت: اگر قرار بود مانند سالیان قبل منابع یارانه ها را به فروش حامل های 
انرژی مرتبط کنیم، نمی توانستیم رشد کافی برای حمایت از محرومان داشته باشیم. همچنین 
دو برابر شــدن سقف مالیات اقشار حقوق بگیر و صاحبان مشــاغل نیز در راستای حمایت از 
گروه های کم درآمد و کاهش شــکاف طبقاتی اســت.رئیس جمهور با اشاره به جامعه معلمان 
وکارگران عنوان کرد: بخش مهمی از معلمین، جامعه کارگری و صاحبان مشــاغل ذی نفعان 
اصلی معافیت مالیاتی هستند. باید معافیت مالیاتی در سطحی تعریف می شد که افراد با درآمد 
متوسط بتواند حداقل های زندگی خود را تأمین کنند.وی با اشاره به قانون جوانی جمعیت، ادامه 
داد: در بخش حقوق نیز اجرای کامل قانون جوانی جمعیت به نوعی در راســتای عدالت است. 
بدیهی است هزینه های زندگی خانوارهای پرجمعیت بیشتر از خانواده های کم جمعیت است، 
لذا لازم است پرداختی بابت فرزند افزایش بیشتری داشته باشد. همچنین به منظور تأمین نظام 
سلامت و کاهش پرداختی از جیب، توجه شــده که منابع لازم برای بهداشت و سلامت دیده 
شــود.رئیس جمهور گفت: یکی از نکات کلیدی در عدالت، توزیع منصفانه هزینه ها اســت. در 
سنوات اخیر توجه کمتری به بخش آب، توسعه ریلی، محیط زیست و مسکن محرومین شده 
بود، لذا در لایحه بودجه علی رغم آنکه اعتبارات این بخش ها تقویت گردیده است، احکام لازم 
جهت تأمین هزینه منابع نیز پیشنهاد شده است.پزشکیان با بیان آنکه از نکات برجسته لایحه 
تقدیمی واقع بینی در اعداد و ارقام می باشــد، عنوان کرد: در بخش مصارف اعداد واقعی برای 
پرداخت پاداش بازنشســتگان دیده شده است. همچنین رقم های مطالبات گندم کاران نیز به 
صورت واقعی در بودجه آمده است و مصارف لازم برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان دیده 
شــده است.وی افزود: سهم منابع هدفمندسازی مطابق قانون دائمی دیده شده است. علاوه بر 

این ســعی شده اســت در منابع درآمدی نیز دقت شــود.رئیس قوه اجرای کشور با اشاره به 
موضوع مطالبات گندم کاران متذکر شــد: در رابطه با گندم کاران به خاطر مشــکل کسری 
بودجه ای که داشتیم، مجبور شدیم با اجازه از مقام معظم رهبری، در جلسه سران قوا در این 
خصــوص بحث کنیم که امــروز این گرفتاری تقریباً حل شــده اســت و بدهی هایی که به 
گندم کاران داشتیم امروز به حساب آنان واریز خواهد شد.پزشکیان گفت: سهم منابع هدفمند 
ســازی در بخش سلامت نیز مطابق قانون دائمی دیده شده است. علاوه بر این سعی شده در 
منابع درآمدی نیز دقت شــود.رئیس جمهور با اشــاره به حمایت های مقام معظم رهبری در 
تدویــن لایحه بودجه اظهار کرد: بخش مهمی از انســجام بودجه مدیون حمایت مقام معظم 
رهبری اســت. برای سال آینده بنده از ایشــان تقاضا کردم مجوز استقراض دولت از صندوق 
توســعه ملی را در زمان تدوین لایحه صادر کنند و این اســتجازه باعث درج مصارف واقعی و 
لحاظ درآمدهای واقعی در بودجه شده است.وی با اشاره به بودجه عمرانی کشور تاکید کرد: 
ما در بودجه سال آینده رشد بالایی برای پروژه های عمرانی در نظر گرفته ایم. بودجه عمرانی 
از منابع بودجه عمومی ۴۰ درصد رشــد کرده است. از سوی دیگر با یکپارچه کردن بودجه و 
شفاف سازی، سهم تملک دارایی سرمایه ای از ۱۱ درصد به حدود ۲۰ درصد از منابع بودجه 
عمومی رسیده است.پزشــکیان گفت: در ســال آینده برای حمایــت از تولید، نرخ مالیات بر 
اشــخاص حقوقی را ۲۰ درصد تعیین کرده ایم و مقرر گشــته است، تغییری در دستورالعمل 
تعییــن نرخ خوراک گاز صنایع بــه وجود نیاید.رئیس قوه اجرایی کشــور بیان کرد: یکی از 
ملزومات حمایت از تولید ثبات در قوانین و مقررات، پیش بینی پذیری سیاست های بودجه ای 
و مالی است. برای تأمین مالی بنگاه ها برنامه افزایش سرمایه بانک های دولتی نیز احکام بودجه 
دیده شــده اســت.رئیس جمهور با بیان اینکه تاکید جدی در بودجه از برنامه های مشارکت 
عمومی و خصوصی است، گفت: در قانون برنامه هفتم تاکید شده است، دولت باید بدهی خود 
به مؤسســه های اعتباری را »بهادارسازی« کرده و همچنین بدهی خود به تأمین اجتماعی را 
بازپرداخت کند.وی ادامه داد: در بخش اول برای بهادارسازی بدهی، حدود ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان منابع در نظر گرفته شــده است . در بخش دوم نیز واگذاری اموال به میزان ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان دیگر محاسبه احتساب شده است. علاوه بر این احکام متعددی لحاظ شده است 
تا در صورت موافقت مجلس همزمان با اصلاح ساختاری در نظام تأمین اجتماعی کل بدهی 
دولت به سازمان تأمین اجتماعی تادیه شود.رئیس قوه اجرایی کشور خاطرنشان کرد: از سوی 
دیگر هزینه بازپرداخت اصل و ســود اوراق، اعم از اوراق بودجه ای و اوراق جدید، موضوع ماده 
۱۰ قانون برنامه هفتم در ســال آینده، حدود ۵۰۰ هزار میلیارد تومان می باشد که به همین 
میزان انتشار اوراق در بودجه دیده شده است.وی ادامه داد: اوراقی که در نظر گرفته شده است، 
فقط باید در خصوص بدهی های ســررسید باشد که باید سال آینده پرداخت کنیم.پزشکان با 
اشاره به لزوم اصلاحات اقتصادی تاکید کرد: در بحث اصلاحات اقتصادی اکثریت اقتصاددانان، 
پیگیر اصلاحات تدریجی و عدم اتخاذ رفتار شــوک آمیز در اقتصاد هستند. آنان متفق القول 
هستند اصلاح در نظام ارزی و نظام یارانه ای سوخت ضروری است. در بخش ارزی حرکت به 
ســمت تک نرخی شــدن ارز علاوه بر آنکه موجب رشد اقتصادی در بخش صنعتی می شود، 
مهمترین راهکار برای کاهش ران در اقتصاد ملی است.وی افزود: این برنامه به صورت هدفمند 
توســط بانک مرکزی در حال اجرا است. از سوی دیگر برای تأمین کالاهای اساسی و افزایش 
تاب آوری در مقابل تحریم ها، ناگزیر به حفظ سیاست نرخ ارز ترجیحی، هستیم، لکن رعایت 
تعادل و عدم افراط و تفریط نیز ضروری است.رئیس قوه اجرای کشور با اشاره به موضوع بنزین 
گفت: یکی دیگر از چالش های موجود، اصلاح یارانه های انرژی است. میزان مصرف بنزین در 
ســال جاری حدود ۴۰ درصد بالاتر از سال ۱۳۹۸ است،این در حالیست که رشد جمعیت و 
درآمد ملی بسیار کمتر از این است.امروز هزینه تمام شده بنزین بدون در نظر گرفتن قیمت 
نفت که صرفاً شــامل هزینه پالایش، حمل فرآورده و هزینه جایگاه دار است، حدود ۸,۰۰۰ 
تومان ]برای هر لیتر[ اســت.وی ادامه داد: امسال حدود ۹۰ هزار میلیارد تومان و در صورت 
ادامه وضع موجود در سال آینده باید ۱۳۰ هزار میلیارد تومان واردات بنزین انجام شود که هر 
لیتر بنزین وارداتی بین ۳۰ تا ۴۰ هزار تومان ]برای هر لیتر[ هزینه دارد.رئیس جمهور تاکید 
کرد: در حقیقت مشــارکت و همدلی و همراهی همه سیاستگذاران و مجریان و قانونگذاران و 
فرهنگیان جامعه را می طلبد تا ما بتوانیم این ناترازی ها را به نفع محرومین و به نفع جامعه و 
حاکمیت و نسل آینده اصلاح کنیم.وی با اشاره به ارائه خلاصه اعداد و ارقام لایحه بودجه سال 
آینده گفت: خلاصه اعداد و ارقام لایحه بودجه ســال آینده با توجه به توضیحات فوق به این 
صورت است که لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ را شامل ماده واحدها و ۱۷ تبصره متشکل از چهار 
زیر بخش شامل، احکام سقف منابع عمومی بودجه دولت، ترازهای عملیاتی سرمایه ای و مالی 
و فروز برآورد منابع و مصارف است که تقدیم مجلس می کنم.وی ادامه داد: این لایحه از حیث 
منابع و مصارف شامل بودجه کل کشور بالغ بر ۱۱۸ میلیون و ۹۶۶ هزار میلیارد ریال است؛ 
منابع بودجه عمومی دولت بالغ بر ۶۴ میلیون و ۷۶ هزار میلیارد ریال است؛ منابع عمومی بالغ 
بر ۵۹ میلیون و ۸۷۶ هزار میلیارد ریال اســت و درآمد اختصاصی وزارتخانه ها و مؤسســات 
دولتی بالغ بر چهار میلیون و دویســت هزار میلیارد ریال است. همچنین بودجه شرکت های 
دولتی، بانک ها و مؤسســات انتفاعی وابسته به دولت بالغ بر ۵۴ میلیون و ۸۹۰ هزار میلیارد 
ریال است.پزشــکیان عنوان کرد: به همراه این لایحه گزارش اقتصادی ســالانه، نظام شناسه 
گذاری و طبقه بندی، انطباق احکام لایحه تقدیمی با قانون برنامه هفتم پیشرفت و در نهایت 

گزارشی از رویکرد عدالت طلبانه موجود در لایحه تقدیم حضور می شود.

بروجردی در جمع خبرنگاران:

تمام مراکز نظامی صهیونیست ها 
در تیررس موشکی ما هستند

همه دنیا می دانند تمام مراکز نظامی آنها در تیررس موشــکی ما هستند 
و اگر اشــتباه کنند متضــرر اصلی آنها خواهند بود.بــه گزارش خبرنگار 
مهر، علاء الدین بروجردی در حاشیه مراســم بزرگداشــت شهید یحیی 
السنوار در محل دفتر حماس در تهران گفت: بدون تردید شهادت سنوار 
در جبهــه مقاومــت اثر دارد؛ اما اثــر آن مثبت و موجب اقتدار بیشــتر 
خواهــد بود. دیدیــم که در این فاصله کوتاه یکی از ســران نظامی رژیم 
صهیونیســتی به هلاکت رسید. این آغاز کار اســت و ایــن حرکتی که 
رژیم صهیونیســتی شــروع کرده و ســران جبهه مقاومت را به شهادت 
می رســاند از جمله اسماعیل هنیه، سید حســن نصرالله، یحیی سنوار و 
شــهید نیلفروشــان اثری در اقتدار جبهه مقاومت نخواهد گذاشت بلکه 
حمــاس قوی تر خواهد شــد و روحیه انتقام جویی تقویت می شــود.وی 
افزود: امروز خانه نخســت وزیر منحوس رژیم اشغالگر را می زنند، نشان 
می دهد این قدرت بیشــتر شده و بدون تردید تأثیر شهادت سنوار اقتدار 
بیشــتر جبهه مقاومت را در پی دارد.بروجردی بیــان کرد: ما دو بار در 
عملیــات وعده صــادق ۱ و ۲ و همچنین وزیر خارجه کشــورمان اعلام 
کردند حتی به آنها گفتیم با صراحت اشــتباهی را صهیونیســت ها انجام 
دهند، پاسخ آن جدی تر خواهد بود.وی اظهار داشت: همه دنیا می دانند 
تمام مراکز نظامی آنها در تیررس موشــکی ما هستند و اگر اشتباه کنند 

متضرر اصلی آنها حواهند بود.

نماینده حماس در ایران گفت: دشمن خیال می کند پیروز می شود در حالی که این یک 
خیالی اشتباه است.به گزارش خبرنگار مهر، خالد قدومی در حاشیه مراسم گرامیداشت 
شهید یحیی سنوار نماینده حماس در ایران در جمع خبرنگاران اظهار داشت: شخصیت 
یحیی سنوار شخصیتی الهام بخش است. امروز در دنیا شهید سنوار را بیش از یحیی سنوار 
می شناسند.وی افزود: دشمن خیال می کند پیروز می شود در حالی که این یک خیالی 
اشتباه است.قدومی تصریح کرد: خون پربرکت شهید سنوار راه جدیدی برای نابودی رژیم 

اسرائیل این غده سرطانی در منطقه خواهد بود.   

رئیس جمعیت دفاع از فلسطین گفت: اگر میلیاردها دلار هزینه می شد و می خواستیم افکار عمومی دنیا را متوجه جنایت های اسرائیل کنیم، 
امکان نداشت اما دشمن خودش جنایاتش را در افکار عمومی عیان کرد.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام محمد حسن رحیمیان رئیس 
جمعیت دفاع از فلسطین در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: در طول تاریخ ثابت شده است که با شهادتها هیچگاه راه خدا و راه حق متوقف نشده 
است. در جمهوری اسلامی ایران هرچه داریم از شهدا داریم. شهدای نهضت انقلاب را و شهدای انقلاب نظام را و شهدای دفاع مقدس نظام جمهوری اسلامی را پدید اوردند.وی افزود: امروز 
در قضیه فلسطین شهادتها یقیناً نقش احیا کننده و پیروزمند برای فلسطین خواهد داشت. اگر سیدعباس موسوی شهید شد حزب الله خاموش نشد بلکه هزاران برابر صعود کرد؛ اگر شهدای 
دیگر سالهای گذشته در فلسطین به شهادت نرسیده بودند امروز حماس چنین قدرتمند نبودند که بتواند مقابل دنیای استکبار بایستند.رئیس جمعیت دفاع از فلسطین گفت: جنگ، جنگ 
جهانی است آمریکا، انگلیس، فرانسه و مزدوران انها تلاش می کنند تلاش می کند یک عده از ملتی که محبوس هستند را شکست دهند اما بیش از یکسال است که موفق نشده اند.وی تاکید 
کرد: امروز بالاترین دستاورد را از شهدای مظلوم غزه بدست آورده ایم. اگر میلیاردها دلار هزینه می شد و می خواستیم افکار عمومی دنیا را متوجه جنایت های اسرائیل کنیم، امکان نداشت اما 

دشمن خودش جنایاتش را در افکار عمومی عیان کرد.

حجت الاسلام رحیمیان در جمع خبرنگاران:

دشمن خودش جنایاتش را در افکار عمومی عیان کرد
خالد قدومی در جمع خبرنگاران:

خیال دشمن برای پیروزی اشتباه 
است

پزشکیان با حضور در مجلس شورای اسلامی:

اعداد بودجه واقعی و در حد توانمان نوشته شده است
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گزیده خبرگزیده خبر تامین زمین برای خانه سازی، وظیفه وزارت راه و شهرسازی است
کارشناس اقتصاد با بیان اینکه اگر ۳۰۰ هزار هکتار زمین مندرج در برنامه 
هفتم پیشــرفت به زمین های شهری کشور الحاق شــود، بخش بزرگی از 
مشــکلات امروز بازار مسکن حل خواهد شد، گفت: در حال حاضر به دلیل 
احتکار دولتی و خصوصی، زمین به اندازه نیاز کشــور برای ساخت مسکن 
عرضه نشده است. شــخص وزیر راه و شهرسازی باید مجری قانون جهش 
تولید مسکن و برنامه هفتم پیشرفت در الحاق زمین به محدوده شهرها باشد

حمیدرضا آرامی کارشناس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با ایســنا احتکار زمین و عرضه کم زمین برای ساخت، تقاضای 
ســرمایه ای برای مسکن، تراکم فروشی شــهرداری ها و نبود قانون مالیاتی 

مناسب را دلایل گران شدن مسکن در کشور دانست.
وی با بیان این که بزرگترین انحصارگران زمین در کشور، سازمان های دولتی 
و سرمایه ها دارها هستند، گفت: برای مقابله با این انحصار نیز در برنامه هفتم 
توسعه مقرر شده است تا ۳۰۰ هزار متر زمین به محدوده شهرها افزوده شود. 
با الحاق این مقدار زمین به صورت عملی بخش بزرگی از مشــکلات امروز 

مسکن برطرف خواهد شد.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر این که وزارت راه و شهرسازی و شخص 
وزیر باید مجری قانون جهش تولید مسکن و برنامه هفتم توسعه باشد، ادامه 
داد: پس باید برای اجرای قوانیــن، الگوی گام  به گام ارائه دهد. اگر دلایلی 

نیز برای عدم اجرای قانون دارد، باید به صورت مکتوب آن را اعلام کند.
ترس از سوءاستفاده از زمین عامل احتکار آن شده است

آرامی درباره چرایی گرانی مسکن در سال های متوالی اظهار کرد: عرضه کم 
زمین را می توان اولین علت این گرانی دانســت. به بیان دیگر، به اندازه نیاز 
کشور زمین برای ساخت مسکن عرضه نشده است. امروز برای زمین، احتکار 
دولتی و خصوصی رخ داده اســت. احتکار دولتی یعنی، مدیرهای کشور از 

ترس سوءاســتفاده زمین، کل عرضه آن را محدود کرده اند. به واقع الگوی 
مناســبی در کشور برای مقابله با سوءاستفاده از زمین و مقابله با احتکار آن 
وجود ندارد. از ســوی دیگر، احتکار خصــوصی زمانی رخ می دهد که مانند 
امروز هر روز قیمت ملک و مسکن رو به افزایش باشد. پس انگیزه ای را برای 

افراد ایجاد می کند که نه املاک خود را بفروشند و نه اجاره دهند. چون فراتر 
از تورم برای آن ها ارزش افزده به همراه خواهد داشت.

وی افزود: تقاضای ســرمایه ای یکی از مواردی است که بر روی قیمت ملک 
موثر اســت. باید برای این بخش نیز دولت برنامه  ارائــه دهد تا بسیاری از 

واحدهای موجود در بازار از کالای ســرمایه ای خارج شود. البته در راس این 
اقدام برخی نهادهای نیمه دولتی ماننــد بانک ها قرار دارند که تقاضای غیر 
واقعی وبی مورد مســکن دارند. همچنین، ساختارهای مالی و قانونی کشور 
از قبیــل مالیات نیز باید تغییر جدی کند تا قیمت مســکن در بازار کنترل 
شود. مکانیزم هایی مانند مالیات یکی از راه های کنترل بازار است که تاکنون 
به صورت جدی در کشــور اجرا نشده است. از سوی دیگر، فروش تراکم در 
شهرها که توسط شهرداری ها انجام می شود، نیز بر روی قیمت مسکن تاثیر 
دارد. همین امــر انگیزه فروش ارتفاع و تراکم را بیشــتر می کند و بر روی 
قیمت ملک و مســکن تاثیرگذار اســت. همه موارد ذکر شده را می توان به 

راحتی حل و کنترل کرد.«
قانون برنامه هفتم توسعه و الحاق زمین باید اجرا شود

کارشــناس مرکز تحقیقــات مجلس شــورای اسلامی با تاکیــد براینکه 
ســرمایه دارها و بخشی از ســازمان های دولتی بزرگترین انحصارکنندگان 
زمین درکشــور هســتند، بیان کرد: »در برنامه هفتم توسعه مقرر شده تا 
۳۰۰هزار هکتار به زمین های مســکونی کشور الحاق شود. این مقدار الحاق 
زمین می تواند تا حد زیادی راهگشای مشکلات امروز باشد و بازار را تعدیل 
کند. برای تحقق این قانون نیز باید مطالبه جدی از سوی مردم شکل بگیرد 
تا وزارت راه و شهرسازی به سرعت زمین های مقرر شده را به محدوده های 
شــهری الحاق کند. وزارت راه و شهرســازی باید برنامه گام به گام این بند 
قانون را ابلاغ کند و برنامه ارائه دهد. به بیان دیگر، وزارت مذکور نمی تواند از 
زیر تکلیف قانونی خود شانه خالی کند. شخص وزیر باید قانون جهش تولید 
مسکن و برنامه هفتم توسعه را اجرا کند. او مجری قانون است و اگر دلایلی 

برای عدم اجرای دارند، باید به صورت مکتوب آن را اعلام کند.

الزام شهرداری ها به تعیین و تکلیف 
مجوز حفاری و نصب تجهیزات 

فیبرنوری

براساس بخش اول لایحه بودجه سال آینده شهرداری های سراسر کشور و وزارت راه 
و شهرسازی و سایر دستگاه های اجرایی مکلف شدند مجوز حفاری و نصب تجهیزات 
در معابر شــهری و معابر خارج از شــهر را حداکثر ۱۵ روز پس از دریافت تقاضای 
کارور )اپراتور( معرفی شــده از ســوی وزارت ارتباطات و با رعایت شرایط و ضوابط و 
تعرفه های مصوب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات ارائه کنند.به گزارش ایســنا، 
رئیس جمهور امروز بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ را تقدیم مجلس کرد که دومین 
بودجه بعد از اجرای قانون برنامه هفتم توسعه است. طبق ماده ۱۸۲ اصلاحی آیین 
نامه داخلی مجلس، دولت موظف اســت لایحه بودجه ســالانه کل کشور را در دو 
بخش ماده  واحده )مشتمل بر احکام مورد نیاز برای اجرای بودجه کل کشور و سقف 
منابع بودجه عمومی دولت به تفکیک درآمدها و واگذاری دارایی های ســرمایه  ای و 
مــالی و اجزای اصلی آنها( و جداول تفصیلی شــامل ارقام بودجه به مجلس تقدیم 
کند که امروز بخش اول به مجلس ارائه شــد.طبق این لایحه، بخش »ب« تبصره ۶ 
بخش اول لایحه بودجه ســال آینده گفته شده است که به منظور تسریع و تسهیل 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در توسعه شبکه تار )فیبر( نوری کشور، شهرداری های 
سراســر کشور و وزارت راه و شهرسازی و ســایر دستگاه های اجرایی مکلف هستند 
مجوز حفاری و نصب تجهیزات در معابر شهری و معابر خارج از شهر را حداکثر ۱۵ 
روز پس از دریافت تقاضای کارور )اپراتور( معرفی شــده از ســوی وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و با رعایت شــرایط و ضوابط و تعرفه های مصوب کمیسیون تنظیم 
مقررات ارتباطات ارائه کنند.همچنین در ادامه گفته شده است که به منظور اجرای 
ماده )۶۵( قانون برنامه هفتم پیشرفت کلیه دستگاه های مشمول در ماده فوق الذکر 
موظف هســتند حداکثر ظرف مدت )۳۰( روز مجوز حفاری و همچنین بهره برداری 
از زیرساخت ها، امکانات و تجهیزات در اختیار خود را به کاروران معرفی شده توسط 

وزارت ارتباطات ارائه کنند.

افزایش ۲۰ درصدی حقوق همه 
گروه ها در سال ۱۴۰۴

در لایحه پیشــنهادی بودجه ۱۴۰۴، افزایش حداقل حقوق و مزایای شــاغلان مشمول 
قانون مدیریت خدمات کشــوری به میزان ۲۰ درصد تعیین شده است.به گزارش ایسنا، 
امروز بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ از سوی رئیس جمهور به مجلس تقدیم شد. کلیات 
لایحه بودجه ۱۴۰۴ در جلســه علنی ۸ آبان مورد بررسی قرار می گیرد.به موجب تبصره 
۱۲ لایحه بودجه ۱۴۰۴ که به نظام اداری و حقوق و دستمزد اشاره دارد، افزایش حقوق 
گروه های مختلف حقوق بگیر دستگاه های اجرایی موضوع ماده ۲۹ قانون برنامه پنج ساله 
ششم توسعه و مستثنیات آن به این شرح افزایش یافته است:۱- ضریب حقوق گروه های 
مختلف حقوق بگیر در سال ۱۴۰۴ به میزان ۲۰ درصد افزایش می یابد.۲- حداقل حقوق 
و مزایای مســتمر شاغلان )مشمول و غیرمشــمول قانون مدیریت خدمات کشوری(، به 
میزان ۲۰ درصد افزایش می یابد.تفاوت تطبیق موضوع ماده )۷۸( قانون مدیریت خدمات 
کشوری، تفاوت تطبیق موضوع جزء )۱( بند »الف« تبصره )۱۲( قانون بودجه سال ۱۳۹۷ 
کل کشــور مصوب ۱۳۹۶/۱۲/۲۰ و تفاوت تطبیق موضوع بند »ی« تبصره )۱۲( قانون 
بودجه سال ۱۳۹۸ کل کشــور مصوب ۱۳۹۷/۱۲/۲۱ در حکم حقوق، بدون تغییر باقی 
می ماند.۳- مبنای تاثیر حقوق ثابت در محاسبه فوق العاده های احکام، صرفاً موارد مندرج 
در مواد )۶۵ و ۶۶( قانون مدیریت خدمات کشوری است۴- حداقل مبلغ مندرج در حکم 
کارگزینی و قرارداد منعقده ماهانه حقوق بگیران شــامل جزء ۳-الف این تبصره به میزان 
۱۲۰ میلیون ریال تعیین می شــود ۵- امتیاز کمک هزینه عائله مندی و حق اولاد موضوع 
بند )۴( ماده )۶۸( قانون مدیریت خدمات کشــوری برای شــاغلان مشمول ماده )۱۶( 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت به ترتیب ۳۶۲۵ و ۲۹۶۷ و معادل ریالی امتیاز 
مذکور برای سایر مشمولان ماده مذکور تعیین شده است. در لایحه بودجه ۱۴۰۳ افزایش 
حداقل مبلغ حکم کارگزینی حقوق بگیران، حداقل حقوق و مزایای مستمر شاغلان اعم 
از مشمولان و غیر مشمولان قانون مدیریت خدمات کشوری، حداقل حقوق بازنشستگان 
و وظیفه بگیران مشمول صندوق بازنشستگی کشوری و سازمان تامین اجتماعی نیروهای 
مسلح و سایر صندوق های وابسته دستگاه های اجرایی به میزان ۱۸ درصد تعیین شده بود. 
به گزارش ایسنا، لایحه بودجه ۱۴۰۴ دومین بودجه بعد از تصویب و اجرای قانون برنامه 
هفتم توســعه است. بخش اول لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ امروز از سوی رئیس جمهور به 
مجلس تقدیم شــد و بخش دوم لایحه بودجه که مربوط به جداول تفصیلی شامل ارقام 

بودجه است نیز حداکثر ۱۰ روز از زمان ابلاغ بخش اول به مجلس ارسال می شود.

/لایحه بودجه ۱۴۰۴/

لایحه بودجه ۱۴۰۴ با رقم ۶۴۰۰ 
هزار میلیارد تومان بسته شد

لایحه بودجه ۱۴۰۴ که صبح امروز از ســوی رئیس جمهور تقدیم مجلس شد متشکل 
از چهار زیربخش شــامل احکام، ســقف منابع بودجه عمومی دولت، ترازهای عملیاتی، 
ســرمایه ای و مالی و فروض براورد منابع و مصارف اســت. ایــن بودجه از حیث منابع و 
مصارف بودجه کل کشــور بالغ بر ۱۱۸ میلیون و ۹۶۶ هزار میلیارد ریال اســت و بودجه 
عمومی کشــور به حدود ۶۴۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده است.به گزارش ایسنا، مسعود 
پزشکیان - رئیس جمهور - در جلسه علنی امروز )سه شنبه( مجلس شورای اسلامی بعد 
از بیان توضیحاتی درباره ویژگی های لایحه بودجه ۱۴۰۴، این لایحه را تقدیم محمدباقر 
قالیباف رییس مجلس شــورای اسلامی کرد.لایحه بودجــه ۱۴۰۴ دومین بودجه بعد از 
تصویب و اجرای قانون برنامه هفتم توسعه است.طبق ماده ۱۸۲ اصلاحی آیین نامه داخلی 
مجلس، امروز بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ کل کشــور مربوط به ماده واحده مشتمل 
بر احکام مورد نیاز برای اجرای بودجه کل کشــور و سقف منابع بودجه عمومی دولت به 
تفکیک درآمدها و واگذاری دارایی های سرمایه ای و مالی و فروض برآورد منابع و مصارف 
بودجه تقدیم مجلس شد.بخش دوم لایحه بودجه مربوط به جداول تفصیلی شامل ارقام 
بودجه نیز حداکثر ۱۰ روز از زمان ابلاغ بخش اول به مجلس ارســال می شود.طبق گفته 
رییس سازمان برنامه و بودجه، بودجه عمرانی نسبت به سال قبل ۴۰ درصد افزایش یافته 
است؛ به طوریکه سال گذشته بودجه عمرانی حدود ۱۱ درصد بود. حواله های نفتی صرف 
بودجه می شد که آن را یکپارچه کردیم و ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان از منابع عمومی در 
بودجه ۱۴۰۴ صرف پروژه های عمرانی یا تملک دارایی های سرمایه ای می شود.همچنین 
معافیت مالیاتی حقوق در بودجه ســال آینده ۱۰۰ درصد افزایش یافته اســت و به ۲۴ 

میلیون تومان افزایش پیدا کرده که می تواند به بحث عدالت کمک کند.

به گفته مشــاور وزیر ارتباطات پوشش ۱۰۰ درصدی روستاهای بالای ۲۰ خانوار بر 
اســاس دو اصل »تکلیف قانونی« و تحقق »عدالت ارتباطی« از جمله اولویت های 
وزارت ارتباطات در این دوره است بر اساس بررسی های کارشناسی صورت گرفته، 
حدود ۱۰ هزار روســتای بالای ۲۰ خانوار باقیمانده در سراسر کشور تا پایان برنامه 

هفتم پیشرفت به این شبکه متصل می شوند.
به گزارش ایســنا، در دنیای آینده تمام زندگی مردم بر مدار دیجیتال پیش خواهد 
رفت و در چنین شــرایطی کشورهایی که دارایی دیجیتال نداشته باشند از صحنه 
جغرافیــایی دیجیتال دنیا حذف خواهند شــد.در این روند یــکی از طرح هایی که 
می تواند روند دیجیتالی شدن را تسریع کند، اتصال روستاها به اینترنت و در سطح 
وسیع تر اتصال به شبکه ملی اطلاعات است چراکه یکی از مهم ترین اهداف این شبکه 
برقراری عدالت اجتماعی با اتصال روستاها به اینترنت عنوان شده است؛ شبکه ملی 
اطلاعات از جمله طرح هایی است که می تواند به پیشبرد این مسئله کمک بسیاری 
کند.  این پروژه با هدف برقراری عدالت اجتماعی با اتصال روستاها به اینترنت است 
که درحال حاضر به پیشــرفت ۶۴ درصدی رسیده و طبق برنامه ریزی های انجام 
شده قرار است این عدد به ۷۵ درصد برسد. حال با توجه به اینکه با تلاش مسئولان 
روســتاهای بسیاری طی سالها به اینترنت متصل و طعم شیرین فناوری را احساس 
کردند، بحث اتصال روستاها به اینترنت یکی از اولویت های دولت چهاردهم عنوان 
شده است.از آنجایی که بزرگترین مزیت اینترنت این است که دسترسی کاربران را 
به بازارهای جهانی تسهیل می کند و یک روستایی باید بتواند محصولات خود را فراتر 
از مرزهای کشــور نیز به فروش برساند تا بتوان تولید ناخالص ملی کشور را افزایش 
داد؛ بنابراین عدالت ارتباطی را نمی توان مختص به مناطق شهری دانست و مناطق 
روســتایی و صعب العبور هم باید از این حق برخوردار شــوند براین اساس برقراری 
ارتباطات پایدار و ثابت برای روســتاییان چند سالی است که مورد توجه دولتمردان 
قرار گرفته اســت.  به تأکید مسئولان توســعه امکانات، تجهیزات و زیرساخت های 
ارتباطی در سراســر کشور و تسهیل دســترسی های مردم در این بخش به ویژه در 
مناطق محروم و روســتاهای دور افتاده از اولویت مهــم وزارت ارتباطات در دولت 
چهاردهم است. به گفته آنها مهم ترین هدف این حوزه بر اساس برنامه هفتم توسعه، 
دســترسی صددرصدی روستاهای بالای بیست خانوار به شبکه ملی اطلاعات است 
و بر اســاس ابلاغ وزیر ارتباطات به غیر از ایجاد دسترسی، بهبود ارتباطات و ارتقای 
آن نیــز در برنامه های این حوزه قرار دارد.حدود هفت هزار روســتا در دســتور کار 

اپراتورهای سیار بوده و بیش از ســه هزار روستای جدید نیز شناسایی و در فرآیند 
کاری این مجری قرار گرفتند.  

در همین رابطه اخیرا نیک محمد بلوچ زهی- مشــاور وزیر در توسعه ارتباطات در 
مناطق روســتایی و مجری طرح خدمات عمومی اجباری »USO« -  با بیان اینکه 
پوشــش ۱۰۰ درصدی روستاهای بالای بیســت خانوار بر اساس دو اصل »تکلیف 
قانونی« و تحقق »عدالت ارتباطی« از جملــه اولویت های وزارت ارتباطات در این 
دوره است، گفت: ۳۹ هزار و ۶۴۵ روستای بالای بیست خانوار در کشور وجود دارد 
و بر اساس بررسی های کارشناسی صورت گرفته، حدود ۱۰ هزار روستای بالای ۲۰ 
خانوار باقیمانده در سراسر کشور تا پایان برنامه هفتم پیشرفت به این شبکه متصل 
می شــوند.     وی با تاکید بر اینکه برنامه ریزی لازم برای تحقق تکالیف قانونی و 
دستیابی به اهداف تعیین شده به سرعت در دستور کار قرار گرفته است، افزود: در 
اولین اقدام پس از آغاز به کار دولت چهاردهم و با دســتور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، وضعیت اتصال روستاها به شــبکه ملی اطلاعات مورد بررسی قرارگرفت 
و روســتاهای نیازمند ارتقای کیفیت و فاقد هرگونه دســترسی شناسایی شد. ۱۰ 
هزار روســتای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت متصل می شوند به گفته مشاور وزیر در 
توســعه ارتباطات روستایی، حدود هفت هزار روستا در دستور کار اپراتورهای سیار 
بوده و بیش از ســه هزار روستای جدید نیز شناسایی و در فرآیند کاری این مجری 
قرار گرفتند.   بلوچ زهی با اشــاره به اینکه بخشی از روستاهای مذکور فاقد پوشش 
بوده و مابقی روســتاها نیز از پوشــش مطلوبی برخوردار نیستند، توضیح داد که با 
توجه به تاکید وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات مبنی بر بهبود کیفیت دســترسی 
به خدمات، تمامی این روســتاها در برنامه های توسعه ای این وزارت در دوره جدید 
قرار دارد. مجری طرح توســعه ارتباطات روستایی همچنین اشاره کرد که به دلیل 
اینکه اغلب روستاهای باقیمانده در مناطق دورافتاده و صعب العبور قرار دارند برای 
ایجاد و یا بهبود پوشــش، علاوه بر مساعدت و همکاری سایر دستگاه های اجرایی، 
نیازمند تامین اعتبار مازاد به منظور ایجاد جاده دســترسی، احداث شــبکه برق و 
همچنین زیرســاخت های شبکه انتقال است که همین عوامل سرعت اجرای پروژه 
ها را تحت تاثیر قرار می دهد. پیش از این سید ســتار هاشــمی- وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات- اعلام کرده بود پروژه شبکه ملی اطلاعات و تکمیل آن را به صورت 
ویژه دنبال می کنند  اتصال روستاهای فاقد ارتباطات و ارتقای کیفیت ارتباطات در 

روستاهای متصل را از اولویت های وزارت ارتباطات در دوره جدید است.

تاثیر سیستم پرداختی مستقل در 
گروه بریکس

کارشناسی چینی می گوید که سیستم پرداخت مستقل برای محافظت از بریکس در برابر فشار 
اقتصادی است.به گزارش ایسنا، گائو جیان، کارشناس مرکز مطالعات فرهنگی تطبیقی  زیر نظر 
موسسه زبان های خارجی شانگهای اظهار کرد: ایجاد مکانیسم مستقل تسویه حساب های مالی 
در میان کشورهای بریکس، توانایی آنها را برای مقاومت در برابر بحران ها و فشارهای اقتصادی 
افزایش می دهد.این کارشــناس گفت: ایجاد مکانیسم مســتقل پرداخت ارزی بین کشورهای 

بریکس، پیشــرفت همکاری های اقتصادی و تجاری در چارچوب ســازوکار بریکس را تسهیل 
می کند و توان کشــورهای عضو را برای مقاومت در برابر بحران های مالی و فشارهای اقتصادی 
افزایش می دهد و روند توسعه غیرقابل برگشت است.گائو جیان خاطرنشان کرد : ۴۵ درصد از 
جمعیت زمین در کشــورهای بریکس زندگی می کنند و اعضای بریکس با برابری قدرت خرید 
به ۳۶ درصد از تولید ناخالص داخلی جهانی رسیده اند که بالاتر از ارقام گروه هفت اســت.این 
کارشناس افزود: دومین اقتصاد بزرگ جهان و یک قدرت بزرگ انرژی با ذخایر معدنی عظیم در 
بریکس وجود دارد و این عوامل، موقعیت مهم مکانیسم همکاری بریکس را در حوزه اصلاحات 
سیستم های مالی جهانی و حمایت از نظم اقتصادی بین المللی فراهم می کند. وی بیان کرد: 
با این حال، از دیدگاه فنی، تنوع زیادی در مورد چگونگی ایجاد مکانیســم همکاری 

مالی بین المللی بریکس وجود دارد.

صبح امروز یکم آبان ماه، لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ توســط رئیس جمهور دولت چهاردهم به مجلس 
تقدیم شــد که بر اســاس آن، برای خودروهای مشــمول مالیات، پیش از پرداخت مالیات، نقل و انتقال 
قطعی و اجاره ای ممنوع خواهد بود.به گزارش ایسنا، بر اساس  بند ت لایحه بودجه سال آینده، در ادامه  
اخذ مالیات خودروهای لوکس، به موضوع ثبت نقل و انتقال اشــاره شده است.طبق آنچه که در این بند 
آمده اســت برای خودروهای بالغ بر پنج میلیارد تومان که به موجب این بند برای آن مالیات وضع شده  
و بایستی یک درصد مبلغ مازاد را سالانه به عنوان مالیات پرداخت کنند، پیش از پرداخت بدهی مالیاتی 
مورد انتقال )شامل مالیات بر دارایی(، نقل و انتقال قطعی و اجاره ممنوع است.متخلفان از حکم این بند 

در پرداخت مالیات متعلقه مسئولیت تضامنی دارند. 

بر اســاس داده های منتشرشده از سرویس مطبوعاتی کرملین، ایران و روسیه تقریبا به طور کامل با ارزهای ملی خود فعالیت می کنند.به 
گزارش ایسنا، سرویس مطبوعاتی کرملین در آستانه دیدار روسای جمهور ۲ کشور که در حاشیه اجلاس سران بریکس در کازان برگزار 
می شود، اعلام کرد: در بیش از ۹۶ درصد از پرداخت های متقابل بین روسیه و ایران از ارزهای ملی استفاده می شود.این سرویس مطبوعاتی 
گفت: رهبران ۲ کشور ایران و روسیه، به توسعه روابط تجاری و اقتصادی توجه ویژه ای دارند.رشد تجارت متقابل در سال ۲۰۲۳، با وجود 
کاهش معین، بالغ بر چهار میلیارد دلار بوده است و ما در پایان ژانویه تا آگوست رشد ۱۲.۴ درصدی را ثبت کرده ایم و سهم ارزهای ملی 
در پرداخت های متقابل بیش از ۹۶ درصد است.کرملین اعلام کرد روسیه و ایران در حال اجرای چندین پروژه مشترک در مقیاس بزرگ 
در حوزه حمل و نقل و انرژی هستند.همچنین افزود: پروژه کریدور حمل و نقل بین المللی شمال-جنوب در حال توسعه است.تاس به نقل 
از این سرویس مطبوعاتی خاطرنشان کرد که روابط روسیه و ایران در حال افزایش است.نشست اصلی و رسمی سران گروه بریکس روز 

چهارشنبه )دوم آبان( با موضوع »تقویت چندجانبه گرایی برای توسعه و امنیت عادلانه جهانی« برگزار خواهد شد.

نقل و انتقالات خودرو پیش از پرداخت 
مالیات ممنوع اعلام شد

کدام ارز بیشترین میزان را در پرداخت های بین روسیه و ایران 
دارد؟

آگهی دعوت جلسه مجمع عمومی فوق العاده 
سهامداران شرکت چاودانه شهرضا )سهامی خاص( 

به شماره ثبت 294 و شناسه ملی 1026006۷۷۸1 
  بدینوسیله از کلیه ســهامداران شــرکت چاودانه شهرضا )سهامی 
خــاص( دعوت میگــردد تا در جلســه مجمع عمومی فــوق العاده 
این شــرکت کــه در  تاریــخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۳ در آدرس شــرکت به 
نشــانی : اســتان اصفهان شهرســتان شــهرضا بلوار شــهید آیت 
الله مطهــری کوچــه فــرعی ۲ پلاک ۲ طبقــه اول - کد پســتی 
: ۸۶۱۹۸۷۶۵۹۴ تشــکیل می گــردد حضــور بــه هــم رســانند.

اتخاذ تصمیم در خصوص افزایش سرمایه 

 هیات مدیره شرکت

تا پایان برنامه هفتم توسعه

۱۰ هزار روستای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت متصل می شوند
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فناوران در یک شرکت دانش بنیان موفق به کسب دانش فنی یک داروی اورژانسی 
بعد از یک شرکت امریکایی شدند که پس از سکته قلبی و مغزی و به منظور باز 
کردن رگ های خونی تجویز می شود.محســنی در گفت وگو با خبرنگار مهر، از 
تولید یک داروی اورژانســی بایوتک توسط فناوران این شرکت خبر داد و گفت: 
این دارو که آلتاپلاز نام دارد، به صورت اورژانســی برای افرادی که سکته مغزی و 
یا قلبی کرده اند و یا امبولی ریه شده اند، مورد استفاده قرار می گیرد. عملکرد این 
دارو به این صورت است که لخته خون در مویرگ و یا رگ را لیز و مسیر گردش 
خون را باز می کند.مدیر فنی شرکت دانش بنیان آرنا حیات دانش با اشاره به اینکه 
این دارو با تشخیص و تجویز پزشک به سرعت به فرد تزریق می شود، گفت: تنها 
یک شرکت امریکایی این دارو با چنین کارکردی را تولید می کند و کل کشورهای 
دنیا را پوشــش داده است.خوشــبختانه فناوران و محققان ایرانی در این شرکت 
توانسته اند به دانش فنی آن دست پیدا کنند.وی با بیان اینکه این محصول مجوز 
واردات دارد و در حال حاضر با بومی ســازی آن واردات آن کاهش یافته اســت، 
تصریح کرد: ثبت سفارش این دارو و دریافت آن توسط کشورها به سختی انجام 
می شود و بسیار زمان بر است.این فعال فناور ادامه داد: ما طی ۲ سال برای تولید 
اولیه دارو مطالعات بالینی انجام دادیم و بعد از تاییدیه نهایی برای تجاری سازی، 
به دلیل اینکه شرایط تولید انبوه را نداشتیم به مقدار محدود تولید صورت گرفت 
اما در حال حاضر می خواهیم وارد فاز تولید انبوه شویم.محسنی با اعلام اینکه در 
یکســال اخیر ۱۰ هزار ویال از این دارو تولید و در اختیار سازمان غذا و دارو قرار 
گرفته اســت، گفت: این دارو به دلیل اورژانسی بودن آن، توسط سازمان غذا دارو 
خریــداری و ان ها اقدام به توزیع در بیمارســتان ها می کنند.وی قیمت هر ویال 
ایــن دارو )نمونه خارجی( را ۴ هزار و ۵۰۰ دلار عنوان کرد و گفت: قیمت نمونه 
داخلی این دارو که توسط سازمان غذا و دارو خریداری می شود، چیزی حدود ۸-۷ 
میلیون تومان است.به گفته مدیر فنی این شرکت دانش بنیان، این دارو پتانسیل 
خوبی برای صادرات به کشورهای آفریقایی، امریکای جنوبی و حاشیه خلیج فارس 
دارد و تاکنون درخواســت هایی از هندوستان، روسیه، سوریه، عراق و کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس برای صادرات آن داشتیم. با توجه به تولید محدود این دارو 
در یکسال اخیر و تامین نیاز داخلی کشور، تنها چندین محموله محدود به کشور 
امارات و ونزوئلا صادرات داشته ایم.وی همچنین به تولید داروی دیگری با عنوان 
آکســابین در این شرکت اشــاره کرد و گفت: این دارو جزو دسته داروهای ضد 
انعقاد خوراکی است که با کنترل و مهار برخی فاکتورهای انعقادی در خون میزان 
انعقاد پذیری خون را کاهش می دهد و قادر به حل کردن و از بین بردن تدریجی 
لخته های تشکیل شــده در عروق می شود. کنترل تشکیل لخته و یا از بین بردن 
لخته ها از بروز آمبولی ریه و سکته مغزی که ناشی از حرکت لخته های کنده شده از 
عروق عمقی به سمت ریه و از قلب به سمت مغز و سایر اندام ها پیشگیری می کند. 
همچنین آکسابین در مواردی مثل برخی اعمال جراحی به صورت پیشگیرانه برای 
اجتناب از بروز لخته در وریدهای عمقی تجویز می شود.به گفته محسنی این دارو 
به منظور پیشگیری از ایجاد لخته و کاهش ریسک سکته مغزی در بیماران مبتلا 
به فیبریلاســیون دهلیزی یا AFدر بیمارانی که تنگی متوســط تا شدید دریچه 
میترال و یا دریچه مصنوعی فلزی نداشته باشند، درمان آمبولی ریه، پیشگیری از 
عود مجدد ترمبوز وریدهای عمقی و آمبولی ریه درمان شده و پیشگیری از بروز 
آمبولی ریه بعــد از انجام عمل های جراحی تعویض مفصل زانو و تعویض مفصل 

ران تجویز می شود.
با تلاش محققان؛

جایگزین نانویی برای »شن و 
ماسه« موجود در بتن پیدا شد

محققان دریافتند که گرافن حاصل از کک متالورژی می تواند نه تنها به عنوان یک 
افزودنی تقویت کننده در سیمان بلکه به عنوان جایگزینی برای شن در بتن استفاده 
شــود.به گزارش خبرگزاری مهر، جیمز تور از محققان این پروژه گفت: »این نتایج 
می تواند تأثیر عمده ای بر یکی از بزرگترین صنایع جهان داشته باشد. ما بتنی که با 
افزودنی گرافنی ساخته شده را با بتن ساخته شده با استفاده از سنگدانه های شن و 
ماسه مقایسه کردیم، دریافتیم که بتن ما ۲۵ ٪ سبک تر بوده در حالی که به همان 
اندازه سخت است.«تولید سیمان، برای تهیه بتن، ۸ ٪ از انتشار دی اکسید کربن در 
سراســر جهان را به خود اختصاص می دهد. علاوه بر این، استخراج ماسه، تهدیدات 
اکوسیستم های رودخانه و ساحلی را دچار مشکل می کند.آزمایشگاه تور با استفاده 
از روش گرمای ژول، کک متالورژی را به نوعی گرافن تبدیل کرده است که می تواند 
به عنوان جایگزینی برای شــن و ماســه در بتن باشد.پل آدوینکولا، از محققان این 
پروژه می گوید: »آزمایش های اولیه نشــان داد که کک متالورژیکی به گرافن تبدیل 
شــده است، ساختارهای به دست آمده از نظر اندازه مشابه ماسه هستند. ما تصمیم 
گرفتیم که از گرافن مشتق از کک متالورژیکی به عنوان جایگزینی کامل برای شن 
و ماسه در بتن استفاده کنیم و یافته های ما نشان می دهد که این کار منجر به نتایج 

خوبی می شود.«

یک مدیر دانش بنیان به مهر خبر داد؛

تولید انبوه داروی اورژانسی بعد 
از سکته و آمبولی ریه

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

به سمت رویا !!

ازهر دری خبری !!

یادی از باس 351 ساخت 1971، آخرین نسخه جذاب و سریع نسل اول موستانگ

نســل اول موســتانگ در طول دوران تولید خود چند بار بازطراحی شد که آخرین آن در سال ۱۹۷۱ صورت گرفت. برخلاف تغییرات قبلی اما این به جنجالی ترین 
بازطراحی موستانگ نسل اول تبدیل شد زیرا موستانگ ۱۹۷۱ خصوصاً در نسخهٔ اسپرت روف )همان فست بک(، بیشتر شبیه AMC جاولین شده بود تا نسخه های 
قبلی خود. این ماشین همچنین حالا کشیده تر، عریض تر و بسیار سنگین تر از قبل شده و برخی از ویژگی های نمادین خود را از دست داده بود. علاوه بر این، شیب 
اندک سقف خودرو در نسخهٔ اسپرت روف دید عقب را بسیار ضعیف کرده بود که انتقادات شدید خریداران و نشریات را به دنبال داشت. باس ۳۵۱ که فقط به صورت 
اسپرت روف ارائه می شد هم از این مشکل رنج می برد اما ازآنجایی که به بالا ماندن پرچم خودروهای عضلانی برای یک سال دیگر کمک کرد، چشم پوشی کردن از این 
مشکلات سخت نبود.در سال ۱۹۷۱، از خانوادهٔ موستانگ مدل های باس ۳۰۲ و باس ۴۲۹ و همین طور پیشرانه های قدرتمند ناپدید شدند و اکثر موتورهای هشت 
سیلندر باقیمانده هم بخشی از قدرت خود را از دست دادند. بااین حال، فورد هنوز آمادهٔ خداحافظی با نسل اول موستانگ نبود و علاوه بر ادامهٔ تولید نسخهٔ مک وان و 
افزودن پیشرانهٔ ۴۲۹ کبرا جت به لیست موتورهای سفارشی، یک باس جدید را هم ارائه کرد که آخرین موستانگ اصیل نسل اول محسوب می شد.سل اول موستانگ 
در طول دوران تولید خود چند بار بازطراحی شد که آخرین آن در سال ۱۹۷۱ صورت گرفت. برخلاف تغییرات قبلی اما این به جنجالی ترین بازطراحی موستانگ 
نسل اول تبدیل شد زیرا موستانگ ۱۹۷۱ خصوصاً در نسخهٔ اسپرت روف )همان فست بک(، بیشتر شبیه AMC جاولین شده بود تا نسخه های قبلی خود. این ماشین 

همچنین حالا کشیده تر، عریض تر و بسیار سنگین تر از قبل شده و برخی از ویژگی های نمادین خود را از دست داده بود.

AFC کاپیتان اردن را نقره داغ کرد

پیشنهاد

چهره روز

کتاب کوچه ابرهای گمشده

کلارک گیبل 
کلارک گیبــل در روز ۱ فوریــه ۱۹۰۱ در 
کادیز، اوهایو زاده شــد. پدر او »ویلیام هنری 
 William Henry "Will" Gable :گیبل« انگلیسی
)۱۹۴۸–۱۸۷۰( یــک کارگر حفار چاه نفت و 
 Adeline :مادرش »آدلین هرشلمن« انگلیسی
née Hershelman( )۱۸۶۹–۱۹۰۱(، یک مهاجر 

آلمانی بود. مــادر »کلارک« هنگامی که او ۶ 
ماهه بود، وی را در کلیسای کاتولیک رم غسل 
تعمیــد داد و هنگامی که کلارک تنها ۱۰ ماه 
سن داشت، در پی رشد شدید تومور مغزی از 
دنیا رفت. پس از مرگ مادر بر سر نحوه تربیت 
کلارک خردســال بین خانواده های والدینش، 
اختلاف نظر شدیدی به وجود آمد.هنگامی که 
کلارک پا به دوره نوجوانی گذاشت، زندگی خانوادگی اش در پی ورشکستگی پدر دچار تلاطم و 
سختی های بسیار شد. در پی آن وی ترک تحصیل کرد و در کارخانه لاستیک سازی شهر محل 
ســکونتش، آکرن، مشغول کار شــد. در این سال ها بود که کلارک نوجوان پس از دیدن نمایش 
"مرغ بهشت"، به بازیگری علاقه مند شد. در سن ۲۱ سالگی کلارک مادرخوانده مهربان خود را نیز 
از دست داد و پس از پرسه زدن در شهرهای مختلف و کار کردن در کارخانه ها و نیز میدان های 
نفتی، سرانجام به سوی گروه های تئاتری کشیده شد. ازدواج با لورا هوپ کروس هم بازی، مربی 
و مدیر پرنفوذ کلارک پای او را به هالیوود در حال شکوفایی دهه ۱۹۲۰ کشاند. اولین فیلم های 
کلارک گیبل صامت بود. در ابتدا مدیران استودیوهای هالیوود نظر مثبتی دربارهٔ این بازیگر سبزه 
رو و گستاخ نداشتند. غافل از آن که همین ویژگی ها به علاوه صدای بم و چهره مردانه کلارک 
گیبل به شدت مورد اقبال تماشاگران قرار می گیرد. مترو گلدوین مایر استودیوی معتبر هالیوود 
که کلارک را در استخدام داشت، به تدریج و ناباورانه متوجه اثرگذاری وی بر تماشاگران سینما 
شد. اگرچه مدیران استودیو، باز هم خطر میدان دادن به این جوان گستاخ ولی دوست داشتنی 
را نپذیرفتند. ســال ۱۹۳۱ گیبل برای آزمودن بخت خویش، روانه استودیوی برادران وارنر شد. 
دارلی اف. زانوک مدیر اجرایی استودیو، پس از تست اولیه کلارک، در حاشیه فرم استخدامی وی 

نوشت: »گوش های او بیش از حد بزرگ است و در واقع به یک میمون تنومند شباهت دارد.«

فرهنگ

محققان دانشگاه صنعتی اصفهان با مطالعه و بررسی 
ویژگی های کیفی موسیلاژهای ریشه گندم در حضور 
قارچ هم زیســت Piriformospora indica، اثر آن را بر 
ویژگی های فیزیکی و مکانیکی خاک بررسی کردند.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، طرح 
»بررسی ویژگی های کیفی موسیلاژهای ریشه گندم 
در حضور قارچ هم زیست Piriformospora indica و اثر 
آن بر ویژگی های فیزیکی و مکانیکی خاک« در قالب 
طرح  پســادکتری فاطمه حسینی سده با راهنمایی 
محمدرضا مصدقی و حمایــت بنیاد ملی علم ایران 
اجرا شده است.حسینی سده که دوره های کارشناسی 
ارشد و دکتری تخصصی علوم خاک - علوم خاک و 
خاک شناسی را در دانشگاه صنعتی اصفهان گذرانده 
درباره این طرح توضیح داد: شــرایط محیط خاک به 
طور پیوســته با آزادشــدن ترکیبات آلی از ریشــه گیاهان در حال دگرگونی و تغییر است. به ناحیه ای 
از خاک که در مجاورت ریشــه گیاهان قرار گرفته و مســتقیماً تحت تأثیر این ترشحات است، ریزوسفر 
می گویند که ویژگی های فیزیکی، شــیمیایی و بیولوژیک آن با خاک توده کاملًا متفاوت است.وی ادامه 
داد: از طرفی افزایش رطوبت خاک موجب افزایش هدایت هیدرولیکی خاک و تغییر پتانسیل آب در مرز 
ریشــه - خاک می شود و در نهایت به افزایش جذب آب در منطقه توسعه ریشه کمک می کند.حسینی 
سده تصریح کرد: هم زیستی بین گیاهان و قارچ هایی که در سیستم ریشه ای گیاه مستقر شده اند، یکی 
از شناخته شده ترین و در عین حال گسترده ترین روابط هم زیستی موجود در کره زمین است که نتیجه 
حاصل از این هم زیســتی، فعالیت قارچ برای جذب و انتقال عناصر غذایی به گیاه میزبان اســت.وی در 
ادامه گفت: موقعیت جغرافیایی کشور ایران و میزان و توزیع بارندگی در آن به گونه ای است که ایران را 
در زمره کشورهای خشک طبقه بندی کرده است. از سوی دیگر، افزایش غلظت گازهای گلخانه ای در اثر 
تشدید فعالیت های انسانی و صنعتی و وقوع پدیده تغییر اقلیم سبب افزایش شدت و مدت خشکسالی ها 
شــده اســت؛ بنابراین، کاهش رطوبت و افزایش مقاومت مکانیکی خاک ناشــی از آن می تواند یکی از 

محدودکننده ترین عوامل رشد گیاه و تولید محصول در کشور باشد.

با دستاورد محققان کشور ؛

تحمل گیاه گندم در برابر تنش های محیطی 
تقویت شد

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

کوچه ابرهای گمشــده رمانی از کورش اســدی است که وقتی 
کتاب را به پایان می رسانید با این نوشته روبه رو می شوید: »پاییز 
۱۳۸۵« با این حال، رمان در سال ۱۳۹۵ مجوز دریافت می کند 
و منتشر می شود. پس از سه بار تجدید چاپ بازهم چاپ کتاب 
با مشــکل مواجه شد اما در ســال ۱۳۹۷ چاپ چهارم کتاب با 
طراحی جلد متفاوت از ســوی نشر نیماژ روانه بازار شد.کورش 
اسدی در آبادان به دنیا آمد و نوشتن را از نوجوانی آغاز کرده بود. 
هنگامی که به تهران مهاجرت می کند با هوشنگ گلشیری آشنا 
می شود و رابطه ای دوستانه میان آن دو شکل می گیرد. اسدی در 
سال ۱۳۹۶ خودکشی کرد. کوچه ابرهای گمشده رمانی ماندگار 
و جسورانه از اوســت که در ادامه به مرور آن خواهیم پرداخت. 
داستان این کتاب ۳۱۱ صفحه ای در یک روز – از صبح تا شب 
– اتفاق می افتد. اما چون شخصیت اصلی کتاب – کارون – در 
طول روز تحت تاثیر مواد مخدر اســت، خواننده همراه با او در 
زمان های مختلف سیر می کند. همچنین در طول رمان، کارون 
کتابی در دســت دارد که ما هم همراه با او آن را می خوانیم. به 
عبارت دیگر یک کتاب دیگر هم در این رمان گنجانده شــده اســت. همه این موارد باعث می شود که داستان کتاب 
کوچه ابرهای گمشــده بسیار بیشتر از یک روز به نظر برســد. کارون جوانی است که به دلیل جنگ از جنوب کشور 
به تهران آمده اســت و حرفه کتاب فروشی را پیش می گیرد. کار او پیدا کردن کتاب های نایاب برای مشتریان است و 
گاهی کتابخانه افراد دیگر را یک جا می خرد. او فردی کتابخوان با ذهنی باز است که در طول داستان هم کتابی مطالعه 
می کند. کارون در تهران روی سقف یک کانتینر جایی برای خوابیدن پیدا کرده و بساط خودش را کنار پیاده رو دارد. 
حتی با دختری به نام پریا آشنا می شود که اگر می توانست به او برسد شاید روحیه اش به کلی عوض می شد. اما زندگی 
همچنان به کارون روی خوش نشان می دهد و او با ممشاد آشنا می شود. فردی توانا و ثروتمند که کارون را زیر پر و بال 
خود می گیرد و حتی خانه ای در اختیار او قرار می دهد. ممشاد آدم مرموزی است که برای کارون فقط یک محدودیت 
تعیین می کند و آن هم این است که به دختری به نام شیده نزدیک نشود. اما ماجرا از آنجایی سخت می شود که شیده 
از کارون می خواهد »کتاب کوچه ابرهای گمشــده« را برای او پیدا کند و– کوچه ابرهای گمشــده یک رمان جدی و 
البته همان طور که اشاره شد جسورانه است که در سال های اخیر جای خالی آن احساس می شد. رمانی که پس از ده 
سال اجازه چاپ گرفته است و اکنون کتابخوانان می توانند خود را در آن غرق کنند. کتابی ساختارشکن که به احتمال 
صد در صد هر خواننده جدی را شگفت زده می کند. اسدی در این کتاب به مباحثی پرداخته است که تا پیش از این 
هیچ اشاره ای به آن نشده است. قصد فاش کردن شگفتی هایی که در رمان وجود دارد ندارم اما پیشنهاد می کنم قبل 

از خواندن کتاب خود را آماده کنید!

کاپیتان تیم ملی فوتبال اردن به خاطر اخراجش در دیدار برابر عراق سه بازی محروم و پنج هزار دلار جریمه شد.به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال اردن 
در دور یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا به مصاف عراق رفت و توانست با نتیجه سه بر دو به پیروزی برسد و راهی جمع هشت تیم پایانی جام شود. 
در دقایق پایانی این بازی یک صحنه جنجالی روی نیمکت اردن رخ داد که با دخالت داور بازی هم همراه شد.در دقایق پایانی در حالی که اردن گل 
تساوی را به عراق زد، حسین عموته، سرمربی مراکشی اردن، از بازیکنان خواست که روی نیمکت بنشینند و کنار زمین را خلوت کنند تا وقت بازی 
گرفته نشود اما حمزه الدردور، مهاجم باتجربه اردنی ها، با سرمربی تیم درگیری لفظی پیدا می کند؛ به طوری که حتی او را هل داد و نیمکت نشین ها 
برای جداکردن این دو پادرمیانی کردند.علیرضا فغانی این بازیکن را به خاطر رفتار ناشایســتش از زمین اخراج کرد. شــبکه تلویزیونی الکاس خبر داد 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کاپیتان اردن را سه بازی از همراهی تیم محروم و پنج هزار دلار جریمه کرد تا این بازیکن رسما جام ملت های آسیا را از دست 

بدهد. البته حسین عموته، سرمربی اردنی ها، پیش از این کاپیتانش را از همراهی تیم کنار گذاشته و او را به اردن بازگردانده بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

3 میلیارد
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ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری
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تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو 9X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

شنبه 23 تیر 1403  7 محرم 1445  13 جولای 2024

4
    سال بیستم    شماره  5444

چهار شنبه 2 آبان 1403    19 ربیع الثانی 1446  23  اکتبر 2024

    سال بیستم    شماره  5522

فورلان در ۴۵سالگی تنیسور شد
مهاجم سابق تیم ملی اروگوئه در ۴۵ سالگی تصمیم به حضور رسمی در رشته تنیس گرفته است.به گزارش ایسنا، دیگو فورلان در ۴۵سالگی 
با فده کوریا در چلنجرکاپ مونته ویدئو رقابت کند که در حال حاضر در رده  قرار است  به صورت رسمی وارد دنیای حرفه ای تنیس شد و 
۱۰۱ جهان قرار دارد. این اولین رقابت فورلان در یک رقابت ATP در دنیای تنیس است.مسابقات تنیس مونته ویدئو در زمین های خاک رس 
برگزار و از یازده نوامبر آغاز می شود. مهاجم سابق منچستریونایتد، ویارئال و اتلتیکومادرید پیش از این در مسابقات نیمه حرفه ای که در لیما 
برزیلی )۳:۶، ۲:۶( شد.دیگو فورلان در کودکی و  آنتونیو آمارا داسیلوا  نهایی رسید و در آنجا مغلوب  )پرو( برگزار شد، به مرحله یک چهارم 
نوجوانی تنیسور بسیار خوبی بود اما راکت را کنار گذاشت تا روی فوتبال تمرکز کند. رسانه های اروگوئه ای گزارش داده اند او این تصمیم را 
از تصادف رانندگی در سال ۱۹۹۱ معلول شد. فورلان حالا در ۴۵  الخاندرا گرفت که پس  از خواهرش  بهتر  از حمایت مالی  برای اطمینان 
سالگی روی به ورزش اولش آورده و قصد دارد در تنیس نیز خودی نشان دهد انریکه پرز کاسارینو کاپیتان تیم دیویس کاپ اروگوئه به سایت 
رلوو گفت: دیگو هر روز بازی و هفته ای سه بار با من تمرین می کند و شرایط خوبی دارد. همه در اروگوئه منتظرند این بازی را تماشا کنند.

ورزشی
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